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Az a cél, hogy a párttörvény, a pártfinanszírozási törvény, és a választási eljárásról szóló törvény
kérdéseiben júniusig szabályozási javaslatot terjesszenek be – erről Lázár János beszélt hétfőn az
ötpárti egyeztetést követő sajtótájékoztatóján.

A Fidesz pénteken közölte, hogy Lázár János frakcióvezető a párttörvényről, a pártfinanszírozási
törvényről, a választási eljárásról szóló törvénnyel kapcsolatos elképzelésekről és az MSZP által
benyújtott kampányfinanszírozási törvényjavaslatról egyeztetne hétfőn a parlamenti pártok
képviselőivel. A hétfői egyeztetésen a parlamenti pártok közül a Fidesz, a KDNP és a Jobbik vett
részt, az MSZP és az LMP távol maradt.

Az alaptörvény alapján bizonyos kérdésekben az Országgyűlésnek még sarkalatos törvényeket kell
alkotnia. Lázár János felhívta a figyelmet arra, hogy a választási eljárásról szóló törvény olyan új
kérdéseket is tartalmaz, melyek az elmúlt húsz évben nem voltak napirenden, mint például a
határon túli magyarok választójogának érvényesítése. Az egyeztetés témája volt a pártok
működésére vonatkozó, szintén kétharmados törvény megalkotása és a kampányfinanszírozás
kérdése is. A kampányfinanszírozás kapcsán a frakcióvezető elmondta, ennek újraszabályozását
minden politikai erő fontosnak tartotta. Emlékeztetett, 2002 és 2006 után az újraszabályozásra az
akkori parlamenti pártok több kísérletet is tettek. Lázár János leszögezte azt is, hogy rövid, olcsó, a
költségek tekintetében átlátható, és jól szabályozott kampányra van szükség

A frakcióvezető szerint a cél, hogy júniusig az említett három kérdésben szabályozási javaslatot
terjesszenek be. Ezeket leghamarabb szeptemberben fogadhatja el a parlament – fűzte hozzá.
Lázár János bejelentette azt is, hogy az ötpárti egyeztetések március 26-án folytatódnak, a Fidesz
pedig javaslatokkal él majd, hogy milyen kérdéseket kellene szabályozni. Ezeket a
kezdeményezéseket el fogjuk küldeni az MSZP-nek és az LMP-nek is – jegyezte meg a politikus. Ha
az MSZP és az LMP akar érdemi egyeztetést, új szabályt a kampányfinanszírozásról, akkor itt a
lehetőség – fűzte hozzá.

Én megértem azt, hogy az LMP-nek és az MSZP-nek pártpolitikai szempontból nem érdeke, hogy
most egy megállapodás szülessen, de eddig azt hallottam tőlük, hogy a magyar demokrácia egyik
legfontosabb kérdése a kampányfinanszírozás ügyének a rendbetétele – jelentette ki a fideszes
politikus az ezzel kapcsolatos felvetésre válaszolva. Hozzátette: „most itt az alkalom, a Fidesz
elnöksége megtárgyalta a témát, elszánta magát, kész az egész kampányfinanszírozás
rendszerének az újrafinanszírozására, azt gondolom, hogy az ellenzéki pártoknak ezzel a
lehetőséggel élni kéne”. Mint mondta, az ellenzéki pártokat meg fogják hívni a következő
egyeztetésekre is. Lázár János rámutatott, véleménye szerint az LMP és az MSZP javaslatai
„abszolút be fognak épülni, és a gerincét fogják képezni ennek a szabályozásnak”.

"Minden párt egyenlő eséllyel indulhasson a választásokon"

Kérdésre válaszolva Lázár János közölte: a magyar párttörvény jelenlegi formájában a nemzetközi
szabályozási gyakorlatnak megfelel. A pártok támogatásának szabályait szigorítani kell, nagyobb



teret kell engedni a nyilvánosságnak, és erősíteni kell az Állami Számvevőszék ellenőrző szerepét -
tette hozzá. A Fideszben felmerült az is, hogy szigorítani kell a könyvelési, könyvvezetési
szabályokat, és akár könyvvizsgáló kötelező alkalmazását is biztosítani kellene.

A kampányfinanszírozás ügyében a Fidesz a nemzetközi és a hazai tapasztalatokat figyelembe véve
minden olyan kezdeményezést támogat, amely ezt két módon tenné lehetővé - emelte ki. Az egyik
a választópolgárok általi támogatást jelenti a teljes nyilvánosság elve alapján, a másik pedig az
állami támogatás növelése lenne annak érdekében, hogy minden párt egyenlő eséllyel indulhasson
a választásokon - fejtette ki. Lázár János arról is beszélt, hogy felmerült a a kampányidőszak
rövidítésének kérdése, és az is, hogy milyen eszközök használhatók a kampányban, és milyen
szerepe lehet a kereskedelmi és közszektornak

Egy jól működő egészségügyi ellátórendszer a cél

A mi célunk az, hogy Magyarországon jól működő egészségügyi ellátórendszer legyen, ezért
Szócska Miklós az egészségügy fejlesztésének tervéről tájékoztatta a frakciót – jelentette ki Lázár
János az ezzel kapcsolatos újságírói kérdésre reagálva. Emlékeztetett arra, hogy az egészségügyért
felelős államtitkár két éve egyeztet a kórházakkal, valamint a szakmai szervezetek képviselőivel;
ezeknek az eddigi eredményeit vázolta fel a képviselőknek. Azt a fejlesztési tervet, amelyet Szócska
Miklós a frakció elé vitt, a frakció támogatja, néhány részkérdés van már csak nyitva, ezekben még
lesz egyeztetés a következő hetekben – szögezte le a Fidesz frakcióvezetője. Felhívta a figyelmet
arra, hogy a megyei intézmények átvételéről szóló törvény értelmében március 31-ig kell átvenni
az intézményeket, és ezt követően kell kiírni a vezetői pályázatokat.

Mint mondta, az államtitkár arról is tájékoztatta a Fidesz-frakció tagjait, hogy a városi fenntartású
egészségügyi intézményeket májusban kell állami tulajdonba venni

A Kádár-rendszert az alkotmány bűnös rendszernek nevezi

A Fidesz az első olyan párt az újkori demokrácia történetében, amely az alaptörvénnyel világosan
tudtára adta a társadalomnak, hogy mit gondol a Kádár-rendszerről. A Kádár-rendszert az
alkotmány bűnös rendszernek nevezi; ezt 22 év óta először fideszes parlamenti képviselők mondták
ki – mutatott rá a frakcióvezető. Kitért rá, az alaptörvény átmeneti rendelkezéseiben megnevezett
Nemzeti Emlékezet Bizottságának az lesz majd a feladata, hogy feltárja a kommunista diktatúra
hatalmi működését. Megkezdtük azoknak a lépéseknek a megtételét, amelyek a múlt lezárását
fogják jelenteni – hangsúlyozta a kormánypárti politikus. Arról is szólt, az ügynöktörvény a március
19-i frakcióülésen kerül majd napirendre.

A járási rendszerrel kapcsolatban egyeztetések zajlanak – tájékoztatott Lázár János, hozzátéve, a
kérdés rövid időn belül újra a frakció elé kerül majd. Nekünk az a célunk, hogy minden magyar
polgártársunk számára hozzáférhető és magas színvonalú állami ellátás és ügyintézés legyen –
mondta Lázár.

A Rádió Q-ban tett nyilatkozatával kapcsolatban a nagyobbik kormánypárt képviselőcsoportjának
vezetője úgy fogalmazott: nem kívánt senkit sem gyanúba keverni, csupán a véleményét mondta el
egy bizonyos kérdésről a véleménynyilvánítási szabadság jegyében. Kiemelte: nem bankról, hanem
bankkonglomerátumról beszélt a műsorban.
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